
- Krytycznie odnosi siê Pan 
do otoczenia prezydenta 
Frankiewicza. Tymcza-
sem tworz¹cy je  ludzie to 
znacz¹ca grupa gliwickiego 
ko³a PO w Gliwicach, które-
mu Pan szefuje.

- Otoczenie prezydenta, dosyæ 
szeroko rozumiane, oceniam 
jako doœæ s³aby zestaw. Ta 
jakoœæ  pogarsza siê z kadencji 
na kadencjê. Szczególnie ma to 
znaczenie w kontaktach z ludŸmi, 
kiedy trzeba ich przekonaæ do 
czêsto kontrowersyjnych decyzji. 
Mam te¿ informacje, ¿e kontakty z 
urzêdem jako takim te¿ nie s¹ dla 
mieszkañców satysfakcjonuj¹ce.  
(…) Na ogó³ na rozmowy z 
mieszkañcami wzywa siê prezy-
denta Wieczorka, któremu zdarza 
siê  swoich rozmówców traktowaæ 
„z buta”. Wprawdzie jego po-
przednik na tym stanowisku te¿ 
nie by³ zbyt sympatyczny dla swo-
jego otoczenia, ale nie wiem czy 
przypadkiem nie ma takiej aury, 
która powoduje, ¿e tego typu za-
chowania s¹ akceptowane. I to 
jest problem. Je¿eli cz³owiek z 
bezpoœredniego otoczenia prezy-

denta czy pracownik by³by kilka 
razy upomniany, ¿e ma siê ubraæ 
inaczej czy zachowywaæ inaczej, 
to wtedy byæ mo¿e by³yby efekty. 
A tak jest roztrwanianie pewnych 
ewidentnych sukcesów. Bo suk-
cesy rzeczywiœcie s¹. 
Nasze w³adze za ma³o patrz¹ na 
takie drobiazgi, które ludzi albo 
satysfakcjonuj¹ albo z³oszcz¹. 
Ludzie nie ciesz¹ siê z du¿ych 
rzeczy, ludzie ciesz¹ siê z ma³ych 
rzeczy. 

- Czy prezydent jest 
cz³onkiem Platformy Oby-
watelskiej?
 
- Zygmunt Frankiewicz faktycznie 
zrezygnowa³ z cz³onkostwa w PO 
poniewa¿ nie wype³ni³ statutowe-
go obowi¹zku, czyli nie wpisa³ siê 
do ¿adnego ko³a. 

- Platforma ma jednak jakiœ 
problem z Zygmuntem 
Frankiewiczem, poniewa¿ 
do tej pory na oficjalnej 
stronie figuruje on jako 
wiceprzewodnicz¹cy struk-
tur regionalnych...

„Nasze w³adze za ma³o patrz¹ na 
takie drobiazgi, które ludzi albo saty- 

sfakcjonuj¹ albo z³oszcz¹. Ludzie 
nie ciesz¹ siê z du¿ych rzeczy, ludzie 

ciesz¹ siê z ma³ych rzeczy.”

Rozmowa z pos³em 
Andrzejem Ga³a¿ewskim, 
szefem lokalnych struktur Platformy Obywatelskiej
- To jest problem Platformy, któ-
ry próbujê od pewnego czasu 
rozwi¹zaæ. Nie dlatego ¿ebym by³ 
wrogiem swojego jeszcze niedaw-
nego kolegi, ale dlatego, ¿e pe-
wien porz¹dek musi byæ, szcze-

gólnie na Œl¹sku. S¹ sytuacje, 
kiedy partie  zabiegaj¹ o osoby 
neutralne. Jednak wykreowanie 
siê z czynnego polityka, jakim by³ 
Frankiewicz, na osobê neutraln¹, 
jest niezwykle trudne i chyba ska-
zane na niepowodzenie. 
Wybór nale¿a³ do niego. Dwaj wi-
ceprezydenci, którzy nie kochaj¹ 
mnie za bardzo, s¹ w kole. 
Jan KaŸmierczak, uwa¿any za 
cz³owieka bliskiego Frankiewiczo-
wi te¿ jest.
Nie by³o ¿adnych przeszkód 
¿eby do ko³a zapisa³ siê i pre-
zydent, tylko wtedy musia³by 
zaakceptowaæ to, ¿e ja jestem 

by³aby w stanie wykreowaæ z sie-
bie jak¹œ now¹ propozycjê dla 
mieszkañców, to by³oby to naj-
lepsze rozwi¹zanie.

- A jest w stanie?

- Na razie nie (œmiech).

- No to jest problem, je¿eli 
w 200 tysiêcznym mieœcie 
nie mo¿na znaleŸæ  real-
nego kontrkandydata dla 
urzêduj¹cego prezydenta?

- Platforma w Gliwicach jest 
w niezwykle trudnej sytuacji, 
gdy¿  aktualne w³adze by³y wy-
bierane z listy PO. Czêœæ z nich 
w dalszym ci¹gu jest w partii. 
Ludzi doœwiadczonych w pracy 
samorz¹dowej a jednoczeœnie 
„œwie¿ych” politycznie, nie ma. 
Nale¿a³oby ich szukaæ poza 
formacj¹ polityczn¹. 
W tej chwili, stanowisko prezy-
denta to nie jest specjalnie atrak-
cyjna posada. Wiele osób realnie 
myœl¹cych o polityce wie, ¿e to 
funkcja bardzo odpowiedzialna, 
niewdziêczna, wymagaj¹ca wiele 
nak³adów  i... z kolei inne partie 
polityczne nie wykreowa³y na tyle 

mocnej reprezentacji, by zagroziæ 
temu uk³adowi. 

- Pójdzie Pan na referen-
dum?

- Tak, pójdê. Referendum jest fak-
tem, zosta³o wykreowane zgodnie 
z przepisami. Moim zdaniem, gra-
nie frekwencj¹ nie jest w³aœciwe. 
Trzeba raczej wp³ywaæ na sposób 
g³osowania a nie na fakt pójœcia 
do urn. Je¿eli chcemy, ¿eby ludzie 
w ogóle uczestniczyli w wyborach 
- lokalnych, parlamentarnych czy 
europejskich, to nie mo¿na im 
mówiæ: do tych wyborów idŸcie, 
a do tych nie. Je¿eli mówi siê w 
pierwszym odruchu, ¿e przyzwoici 
ludzie zostan¹ w domu a nieprzy-
zwoici pójd¹ na referendum to 
nie jest w³aœciwa forma dialogu.

- Dziêkujemy za rozmowê

rozmawiali: 
Nina Drzewiecka 

- Informator Rynkowy 
- GAZETA MIEJSKA

Jarek So³tysek 
- Telewizja Gliwice

ZABRZE. Choæ oficjal-
ne otwarcie zaplano-
wano na 6 listopada,  
to nowe rondo na 
skrzy¿owaniu Alei 
Korfantego i Gdañskiej 
zosta³o ju¿ dopuszczo-
ne do ruchu 
i kierowcy mog¹ 
po nim jeŸdziæ.

Aleja Korfantego przy swoich 
parametrach i organizacji ru-
chu zachêca³a kierowców do 
brawurowej i bardzo czêsto 
ryzykownej jazdy. Policyjne 
statystyki odnotowywa³y w 
tym miejscu sporo wypadków 
i kolizji. W 2008 roku zdarzy³y 
siê tam 23 kolizje oraz 11 
wypadków. Najczêœciej ich 
przyczyn¹ by³o wymuszanie 
pierwszeñstwa przez kierow-
ców jad¹cych ul. Gdañsk¹. 

Aby poprawiæ bezpieczeñstwo 
u¿ytkowników ruchu zdecydo-
wano siê  wiêc na budowê 
ronda na tym newralgicznym 
skrzy¿owaniu.  
Rozwi¹zanie w postaci ronda 
powoduje, ¿e zarówno kierow-
cy jad¹cy drog¹ g³ówn¹ jak i 
wje¿d¿aj¹cy z bocznych ulic 
musz¹ jeŸdziæ wolniej - mówi 

na budowê ronda dofinanso-
wanie w wysokoœci 50 proc. 
wartoœci inwestycji z „Naro-
dowego Programu Przebu-
dowy Dróg Lokalnych 2008 
– 2011”. Zabrzañski wnio-
sek, dotycz¹cy ronda na tym 
skrzy¿owaniu, zosta³ wysoko 
oceniony i zaj¹³ 5. miejsce 
wœród 180 aplikacji z³o¿onych 
przez miasta na prawach po-
wiatu.

- Wszystkie prace przebiega³y 
zgodnie z ustalonym har-
monogramem. Niezbêdna 
okaza³a siê jedynie pewna 

korekta projektu i z tego 
wzglêdu rondo zosta³o od-
dane do u¿ytku z niewielkim 
poœlizgiem - mówi Bronis³aw 
Czempas, inspektor-koordy-
nator w Wydziale Inwestycji 
UM Zabrze. 
Oficjalne otwarcie ronda 
odbêdzie siê 6 listopada. 
Jednak kierowcy korzystaj¹ z 
niego ju¿ od kilku dni. Zdecy-
dowano siê na to, ze wzglêdu 
na istotn¹ rolê jak¹ pe³ni to 
skrzy¿owanie w uk³adzie ko-
munikacyjnym miasta. 

Nina Drzewiecka

Marek Wypych, oficer pra-
sowy zabrzañskiej Komendy 
Miejskiej Policji.

Po trwaj¹cych 5 miesiêcy 
pracach rondo jest ju¿ goto-
we. Powsta³o na przeciêciu 
osi istniej¹cych ulic. Zacho-
wana zosta³a iloœæ pasów, 
które na rondzie dodatkowo 
oddzielone s¹ separatorami 
ruchu. Prawe skrajne pasy 

zosta³y wyposa¿one w tzw. 
by-passy umo¿liwiaj¹ce prze-
jazd poza jezdni¹ g³ówn¹ 
ronda. Przepustowoœæ i 
warunki ruchu pozosta³y 
bez zmian, poprawi³o siê 
natomiast bezpieczeñstwo 
u¿ytkowników – zarówno kie-
rowców jak i pieszych.

Wykonawc¹ robót by³o 
Przedsiêbiorstwo Remontu 

Ulic i Mostów S.A. w Gliwi-
cach.
W ramach prac wykonane 
zosta³y roboty drogowe, prze-
budowana kanalizacja desz-
czowa, oœwietlenie uliczne, 
prze³o¿one istniej¹ce kable 
teletechniczne. Pojawi³o siê 
też nowe oznakowanie  pio-
nowe. 
Wartoœæ inwestycji to ponad 
2,5 mln z³. Zabrze otrzyma³o 

przewodnicz¹cym. Trzeba zapytaæ 
dlaczego nie chcia³ tego zrobiæ. 
Byæ mo¿e z powodów emocjo-
nalnych a nie politycznych. Ale 
w polityce emocje nie s¹ dobrym 
doradc¹. 

- Prezydent Frankiewicz 
i Platforma Obywatelska 
walcz¹ce o ten sam elektorat 
– to nie jest zbyt wygodna 
sytuacja...

- Byæ mo¿e. Jest grupa wyborców, 
którzy g³osowali na PO i chcieliby 
aby ta partia utrzyma³a siê przy 
w³adzy ale równoczeœnie jest 
zmêczona pewnym trwaniem 
wewn¹trz tej w³adzy. To wszy-
scy wiemy.  W³adza,  która ju¿ 
siê opatrzy³a i trochê kostnieje, 
to nie jest dobre dla formacji. 
Je¿eli Platforma Obywatelska 
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Na newralgicznym zabrzañskim skrzy¿owaniu bêdzie bezpieczniej

Rondo gotowe

W tej chwili w mieœcie prowa-
dzonych jest wiele inwestycji 
drogowych. 
Zarówno Drogowa Trasa 
Œrednicowa, która nie tylko 
realizowana jest zgodnie z pla-
nami ale wszystko wskazuje 
na to, ¿e zostanie ukoñczona 
przed zak³adanym terminem. 
Trwaj¹ tak¿e prace zwi¹zane z 
odtworzeniem nawierzchni dróg i ulic w ramach moderni-
zacji gospodarki wodno- œciekowej. Rondo przy Multikinie 
to kolejna wa¿na inwestycja. Warto podkreœliæ, ¿e uda³o 
siê na ni¹ pozyskaæ œrodki zewnêtrzne. Dziêki temu 
zaoszczêdzone w bud¿ecie miasta pieni¹dze bêdziemy 
mogli wykorzystaæ na realizacjê wiêkszej liczby potrzeb-
nych w mieœcie inwestycji 

Ma³gorzata Mañka – Szulik, 
prezydent 
Zabrza


